
Protokół  nr XVIII/2012 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 29 lutego 2012 r. 
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji 

Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis o godz. 11:05 otworzył sesję i po powitaniu Radnych  
Sołtysów, Pana Wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli lokalnej 
prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14-stu 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy   - Pan Witold Jankowski 
- Sekretarz Gminy  - Pani Małgorzata Gąszczak  
- Skarbnik Gminy  - Pani Alina Brząkała 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska - Pan                                                                                                        
  Tomasz Jerczyński 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Pani Aniela Lipińska 
- Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – Pani Barbara Kulak 
- Kierownik Referatu Promocji, Kultury i Sportu – Pan Mariusz Chocaj 
- Inspektor ds. gospodarki gruntami – Pani Anna Pilarek  
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

Proponowany porządek obrad: 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania 

uchwał. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zasad udzielania dotacji na rzecz spółek wodnych, trybu postępowania przy 
udzielaniu dotacji i sposobu ich rozliczania, 

2) ustalenia wysokości stawek procentowych opłat adiacenckich, 
3) nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej na terenie miejscowości Siemianice, 
4) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej z przeznaczeniem na 

drogę gminną, 
5) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Łęka Opatowska, 
6) przyjęcia  na 2012 r. planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, oraz ustalenia kwoty dofinansowania opłat za  kształcenie 
pobierane przez szkoły  wyższe i zakłady kształcenia zawodowego nauczycieli 
na 2012 r., 

7) zmiany składów osobowych stałych komisji Rady Gminy Łęka Opatowska, 
8) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2012-2015 w Gminie Łęka 
Opatowska, 



9) wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania administracji 
publicznej w zakresie wspierania rodzin. 

7. Przyjęcie apelu w sprawie poparcia dla stanowiska Rady Powiatu Kępińskiego 
zawartego w oświadczeniu nr XVII/117/2012 z dnia 07 lutego 2012 r.  

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach. 
10.  Wolne głosy i wnioski. 
11.  Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Gminy. 

Pan Przewodniczący spytał czy nie ma uwag co do proponowanego porządku obrad. Jako 
pierwszy zaproponował wykreślenie z punktu 6 podpunktu 2, projektu uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości stawek procentowych opłat adiacenckich. Temat opłat adiacenckich był 
omawiany na ostatnim posiedzeniu komisji gospodarczej gdzie do końca nie został 
wyjaśniony, w związku z tym będzie jeszcze raz poruszony na następnym posiedzeniu 
komisji.  

Wobec braku uwag, proponowaną poprawkę do porządku obrad poddano pod głosowanie. 

„Za” wniesieniem proponowanych zmian do porządku obrad głosowało 14-stu radnych 

jednogłośnie. 

Następnie poddano pod głosowanie cały porządek obrad uwzględniający naniesione 

poprawki. „Za” przyjęciem porządku obrad głosowało 14-stu radnych jednogłośnie. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „Za” przyjęciem protokołu głosowało 14-stu radnych jednogłośnie. 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Pan Przewodniczący przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wobec braku pytań i uwag, Pan Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad  

Ad. 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej: 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Pan Wójt złożył sprawozdanie za 

okres od 18 stycznia do 29 lutego 2012 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Pan Przewodniczący podziękował Panu Wójtowi za wystąpienie i otworzył dyskusję na temat  
sprawozdania Pana Wójta.  

Jako pierwszy w dyskusji zabrał głos Przewodniczący Rady Gminy, który zaproponował aby 
zająć się szerzej na komisji gospodarczej wspomnianym przez Pana Wójta tematem drogi 
koniecznej do stacji uzdatniania wody. Może warto by pomyśleć o innej możliwości przejazdu 
do stacji uzdatniania wody między innymi pomyśleć o jednorazowym wykupie gruntu od 
pozostałych sąsiadujących właścicieli.  

Następnie Przewodniczący Rady spytał odnośnie boiska wielofunkcyjnego, czy jeżeli w 2012 
r. ponownie złożymy wniosek o dofinansowanie to na pewno mamy szansę że dostaniemy 
zgodę i zrealizujemy ten projekt budowy boiska w 2013? 



W wspomnianej przez Pana Wójta kwestii finansowania przedszkoli przez Budżet Państwa 
twierdzę, iż na pewno by nasza Gmina na tym bardzo dużo zyskała. 

Idąc dalej Przewodniczący zaproponował, aby zaprosić na następne posiedzenie sesji 
Kierownika Rejonu Dróg Wojewódzkich w  Ostrowie Wielkopolskim – Pana Wasielę w celu 
wyjaśnienia szczegółów planowanej modernizacji drogi wojewódzkiej nr 450. 

Odpowiedzi w sprawie drogi koniecznej do stacji uzdatniania wody udzielił Wójt Gminy, który 
powiedział, iż rozmowy o jednorazowym wykupie gruntów z właścicielami sąsiadujących 
gruntów były prowadzone już około dwa lata temu niestety właściciele nie wyrazili zgody  
w związku z tym trzeba było ustalić drogę konieczną do stacji uzdatniania wody  
w postępowaniu sądowym. Być może na chwilę obecną właściciele zmienili zdanie, można 
spróbować spytać jeszcze raz. 

W kwestii boiska wielofunkcyjnego wniosek złożony zostanie jeszcze raz do tego projektu od 
początku rozpocznie się normalna procedura konkursowa. Szanse są ogromne, jednak co 
zostanie ustalone czas pokaże.  To nowe rozdanie jest w wyniku oszczędności. 

Odnośnie  finansowania przedszkoli to temat ten jest na razie na etapie rozmów, dyskusji  
w Rządzie. Nie wiadomo jak to się skończy dla gminy to byłoby na pewno dużą pomocą. 

W sprawie  zaproszenia Kierownika Rejonu Dróg Wojewódzkich Pana Wasieli jestem za. 

Jako kolejny głos zabrał Radny Adamski, który spytał w kwestii ustalenia drogi koniecznej  
do stacji uzdatniania wody:” Kto ponosił koszty sądowe  i ile wynosiły?” 

Spytał również: „Jak na wycofanie inwestycji budowy boiska Opatowie  zaopatrują się 
Dyrektorzy szkół w Opatowie?” oraz czy mógłby Pan Wójt udostępnić ksero pisma w sprawie 
budowy drogi wojewódzkiej ponieważ zaplanowane jest zebranie wiejskie, na którym 
przekazano by Radzie te informacje. 

Wójt Gminy odpowiedział, iż  kosztami jakimi była Gmina obciążona to koszty związane z 
powołaniem przez sąd biegłego sądowego i koszty te opiewały na kwotę 1529,88 zł.  

W kwestii boiska wielofunkcyjnego w Opatowie dyrektorzy wyrazili ogromną potrzebę 
budowy boiska, ponieważ przy Szkole Podstawowej jak i Gimnazjum nie ma boiska  
z prawdziwego zdarzenia. Stąd był pomysł a później próba realizacji. Dyrektorzy rozumieją 
sytuację aczkolwiek liczą na to, iż boisko powstanie.  

Ksero pisma odnośnie budowy drogi wojewódzkiej jak najbardziej można udostępnić.  

Następnie głos zabrała Radna Kosińska, która spytała czy na poczet tych opłat  
za korzystanie z tej drogi koniecznej do stacji uzdatniania wody  wliczono koszty, które 
Gmina poniosła w związku z wykonaniem utwardzenia tej drogi kostką brukową? 

Wójt Gminy odpowiedział, iż niestety nie, też postulował w sądzie za tym. Utwardzenie  było 
zrobione w ramach rekompensaty za udostępnianie tego odcinka drogi dojazdu do stacji 
uzdatniania wody. Był to koszt około 30 tyś zł. W żaden sposób to nie przekonuje obecnego 
właściciela drogi pomimo że Sąd również to podkreślał. Być może ta kostka będzie 
rozebrana  i założona w innym    potrzebnym miejscu. Sąd również był poruszony 
stanowiskiem właściciela. 



Następnie Radny Adamski zabrał głos i spytał jakie wynagrodzenie powinni uzyskać 
nauczyciele na poszczególnych etapach awansu? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Barbara Kulak - Kierownik Gminnego Zespołu Placówek 
oświatowych, która powiedziała, iż: 

Średnie wynagrodzenie jakie powinni osiągnąć nauczyciele: 
od stycznia do sierpnia  - nauczyciel stażysta – kwota 2446,82 zł. 
od września do grudnia – nauczyciel stażysta -  kwota 2618,10 zł. 
od stycznia do sierpnia – nauczyciel kontraktowy – kwota 2715,97 zł. 
od września do grudnia- nauczyciel kontraktowy – kwota 2906,09 zł. 
od stycznia do sierpnia – nauczyciel mianowany –kwota 3523,42 zł. 
od września do grudnia – nauczyciel mianowany kwota 3770,06 zł.  
od września do grudnia – nauczyciel dyplomowany – kwota 4502,15 zł. 
od stycznia do sierpnia – nauczyciel dyplomowany – kwota 4817,30 zł. 

Są to kwoty brutto.   

Wobec braku pytań co do wystąpienia Pana Wójta, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł 
do następnego punktu porządku obrad. 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 

1)  Nr XVIII/ 98/2012 w sprawie zasad udzielania dotacji na rzecz spółek wodnych, 
trybu postępowania przy udzielaniu dotacji i sposobu ich rozliczania 

Pan Przewodniczący oddał głos Pani Skarbnik, która powiedziała, iż aby przekazać dotację 

spółkom wodnym działającym na terenie Gminy zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa 

niezbędne jest podjęcie uchwały o zasadach, trybie i sposobie rozliczania. Ostatnio podjęta 

uchwała w tej sprawie została przez Kolegium RIO uchylona choć identyczne uchwały 

działają w naszym powiecie.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik i otworzył dyskusję.  

Jako pierwszy głos zabrał Radny Adamski, który spytał: „Co by było gdyby nie podjęto dzisiaj 

tej uchwały?” 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy, która powiedziała iż spółki wodne przez to nie mogły 

by uzyskać dotacji. Ustawa o finansach publicznych zmieniła się i od 2011 r. wymagane jest 

podjęcie w/w uchwały.  

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVIII/98/2012 w  sprawie zasad 
udzielania dotacji na rzecz spółek wodnych, trybu postępowania przy udzielaniu 
dotacji i sposobu ich rozliczania 

2) Nr XVIII/99/2012 w sprawie nadania nazwy ulicy drodze wewnętrznej na terenie 

miejscowości Siemianice  



Głos zabrała inspektor ds. gospodarki gruntami, Pani Anna Pilarek, która odczytała 

uzasadnienie do w/w uchwały: „Konieczność nadania nazwy drodze wewnętrznej 

stanowiącej działkę nr 465, obręb geodezyjny Siemianice, wynika z wniosku inwestora, który 

ubiega się o nadanie numeru porządkowego dla nieruchomości stanowiącej działkę 494 

obręb geodezyjny Siemianice. Ustalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego zatwierdzonego Uchwałą Rady Gminy Łęka Opatowska nr XXXIII/183/2001 

z dnia 19 grudnia 2001r. ogłoszoną w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego 

Nr 32 poz. 973 z dnia 28 listopada 2002r. dla ww. nieruchomości określają przeznaczenie – 

tereny łąk oraz urządzeń melioracji wodnych. Na etapie wydawania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego i nadawania nazw drogom - ulicom w miejscowości 

Siemianice nie był znany fakt, że tzw. zabudowania towarzyszące gospodarstwu rybackiemu 

- rybaczówka zostaną przeznaczone na cele mieszkalne. W związku z zamiarem odbioru 

końcowego inwestycji budowlanej na działce nr 494 niezbędne jest nadanie nazwy drodze, a 

w konsekwencji ustalenie numeru porządkowego dla budynku mieszkalnego. Nazwa drogi 

była przedmiotem ustaleń zebrania Rady Sołeckiej wsi Siemianice dnia 10.02.2012 r. 

wybrano nazwę – Nad Pratwą”. 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w 

posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XVIII/99/2012 w  sprawie nadania 

nazwy ulicy drodze wewnętrznej na terenie miejscowości Siemianice  

3) Nr XVIII/100/2012 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
gruntowej z przeznaczeniem na drogę gminną, 

Pan Przewodniczący oddał głos  Pani Annie Pilarek – inspektorowi ds. gospodarki 

gruntami, która powiedziała, iż nabycie wymienionej w tekście uchwały nieruchomości 

prywatnej jest konieczne, ponieważ grunt stanowi drogę – część ulicy Kwiatowej w Łęce 

Opatowskiej. W/w teren jest niezbędny w celu realizowania zadań własnych gminy tj. 

zaspokojenie zbiorowych potrzeb wspólnoty samorządowej Gminy Łęka Opatowska 

dotyczących spraw dróg gminnych. Wobec powyższego podjęcie uchwały jest zasadne. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Pilarek i otworzył dyskusję.  

Jako  pierwszy głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarczej Grzegorz  Adamski, który 
powiedział, iż członkowie komisji gospodarczej na ostatnim posiedzeniu komisji 
gospodarczej wyrazili  pozytywną opinię w sprawie w/w uchwały.  

Wobec braku dalszych pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/100/2012 w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie nieruchomości gruntowej z przeznaczeniem na drogę gminną, 

4) Nr XVIII/101/2012 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Łęka Opatowska 

Głos zabrała Inspektor ds. gospodarki gruntami Pani Anna Pilarek, która powiedziała, iż 
obowiązek uchwalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Łęka Opatowska, wynika z art. 21 ust. 1, w związku z art. 21 ust. 3 ustawy  



z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy oraz  
o zmianie Kodeksu cywilnego (Dz. U. z 2005 r. Nr 31, poz. 266 ze zm.). Przewiduje się 
uregulowanie zagadnień związanych z wynajmowaniem lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Łęka Opatowska, w szczególności opracowania zasad ich 
stosowania. Opracowanie programu niezbędne jest dla prowadzenia prawidłowej polityki 
mieszkaniowej. W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest słuszne i w pełni 
uzasadnione. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/101/2012 w sprawie zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Łęka 
Opatowska 

5) Nr XVIII/102/2012 w sprawie przyjęcia  na 2012 r. planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli, oraz ustalenia kwoty dofinansowania 
opłat za  kształcenie pobierane przez szkoły  wyższe i zakłady kształcenia 
zawodowego nauczycieli na 2012 r., 

Głos zabrała Kierownik GZPO Pani Barbara Kulak, która powiedziała iż uchwała wynika  
z   art. 70a  ustawy  dnia 26 stycznia 1982r. – Karty Nauczyciela, który nakazuje organom 
prowadzącym szkoły corocznie wyodrębnienie środków na dofinansowanie doskonalenia  
zawodowego nauczycieli w wysokości 1% planowanych rocznych środków przeznaczonych 
na  wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Dyrektorzy opracowują plan doskonalenia 
zawodowego nauczycieli.  

W myśl § 6 ust.2 cytowanej  na wstępie ustawy oraz § 7 rozporządzenia Ministra Edukacji 
Narodowej i Sportu z dnia 29 marca 2002r., organ prowadzący w porozumieniu  
z dyrektorami szkół i placówek ustala corocznie: 
1.Plan dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli. 
2. Kwotę dofinansowania opłat za kształcenie  nauczycieli pobieraną przez szkoły wyższe i 
zakłady kształcenia. 
3.Specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie  jest przyznane.  
 

Biorąc pod uwagę wnioski dyrektorów szkół ustala się maksymalną kwotę dofinansowania. 
Kwota ta zgodnie z uchwałą wynosi 100 %dofinansowania pobieranego przez szkoły 
wyższe, zakłady kształcenia nauczycieli. 

Projekt w/w uchwały został uzgodniony ze Związkami zawodowymi oraz Dyrektorami 
poszczególnych placówek. 

Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Pan 
Leszek Zalewski, który powiedział, iż jest to jedna z uchwał, która wynika  z obowiązującej 
ustawy – Karty Nauczyciela. Nie ulega dyskusji iż nauczyciele szkolić się muszą. W kwestii 
dyrektorów szkół jest wskazanie kiedy i  który nauczyciel będzie dokształcany. Kierunki 
dokształcania wynikają z aktualnych potrzeb w poszczególnych szkołach. Preferowane są 
następujące kierunki dokształcania: logopedia, języki obce, edukacja dla bezpieczeństwa, 
oligofrenopedagogika, terapia zajęciowa, wychowanie do życia w rodzinie.   

Następnie Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu powiedział, iż 
członkowie Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu na ostatnim posiedzeniu komisji 
wyrazili  pozytywną opinię w sprawie w/w uchwały.  

 



Jako kolejny głos zabrał Radny Górecki, który spytał jak wyglądają takie szkolenia czy to jest 
wyjazd jednodniowy czy kilkudniowy? 

Kierownik GZPO Pani Barbara Kulak odpowiedziała iż, najczęściej są to studia 
podyplomowe w w/w kierunkach, są też różnego rodzaju szkolenia jednodniowe, 
kilkudniowe, warsztaty, konferencje metodyczne. Ta informacja jest zawarta w omawianej 
uchwale w  paragrafie 2 ust.2. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/101/2012 w sprawie przyjęcia  
na 2012 r. planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, oraz 
ustalenia kwoty dofinansowania opłat za  kształcenie pobierane przez szkoły  wyższe i 
zakłady kształcenia zawodowego nauczycieli na 2012 r., 

6) Nr XVIII/103/2012 w sprawie zmiany składów osobowych stałych komisji Rady 
Gminy Łęka Opatowska 

Głos zabrała Sekretarz Gminy, Pani Małgorzata Gąszczak, która powiedziała, iż w związku 

ze złożoną pisemną rezygnacją w dniu 18.01.2012 r.  przez Panią  Ewę Kosińską  z pracy  

w Komisji Gospodarczej zachodzi konieczność podjęcia przez Radę Gminy Łęka Opatowska 

niniejszej uchwały. Skład komisji stałych Rady Gminy powołuje się zgodnie z ustawą  

o samorządzie gminnym - uchwałą Rady Gminy tak więc każdą zmianę składu osobowego 

komisji stałych Rady Gminy również należy wykonać w drodze uchwały.   

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 11 głosami „za” 2 głosami „przeciw”, 1 „wstrzymał się od głosu” 
podjęła uchwałę Nr XVIII/103/2012 w sprawie zmiany składów osobowych stałych 
komisji Rady Gminy Łęka Opatowska 

7) Nr XVIII/104/2012 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2012-
2015 w Gminie Łęka Opatowska 

Głos zabrała Kierownik GOPS-u Pani Aniela Lipińska, która powiedziała, iż  art. 6 ust. 2 pkt 1 

ustawy z dnia 29 lipca 2005r o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie stanowi, że do zadań 

własnych Gminy należy  tworzenie systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie,  

a w szczególności opracowanie i realizacja gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie. Tworząc niniejszy dokument 

uwzględniono niezbędną współpracę i integrację wielu podmiotów działających na rzecz 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Celem tej współpracy będzie profesjonalne udzielanie 

pomocy ofiarom przemocy w rodzinie oraz oddziaływanie na sprawców przemocy w rodzinie.  

Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sport, który 
powiedział, iż członkowie Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu na ostatnim posiedzeniu 
komisji wyrazili  pozytywną opinię w sprawie w/w uchwały. W programie jest wszystko 
szczegółowo opisane, jacy są adresaci, jaki jest cel programu, do kogo mamy zgłaszać 
wszelkie formy przemocy.  

Wobec braku dalszych pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

 



Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/104/2012 w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie na lata 2012-2015 w Gminie Łęka Opatowska 

8) Nr XVIII/105/2012 w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji 
zadania administracji publicznej w zakresie wspierania rodzin. 

Głos zabrała Sekretarz Gminy Pani Małgorzata Gąszczak, która powiedziała, iż ustawa  

z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej nakłada na gminy 

nowe obowiązki w zakresie wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej nad dziećmi 

pozbawionymi prawidłowo funkcjonującej władzy rodzicielskiej. Nowy system ma zadanie 

wzmóc  wsparcie dla dysfunkcyjnej rodziny biologicznej dziecka  i w konsekwencji  

w przyszłości ograniczyć  liczbę dzieci objętych pieczą zastępczą. Ustawodawca wprowadził 

m.in. nowe instytucje wsparcia rodziny na poziomie Gminy: asystenta rodziny czy rodzinę 

wspierającą. Nałożono również obowiązek monitorowania losów dziecka objętego pieczą 

zastępczą. Gminy są zobowiązane  również do ponoszenia kosztów związanych z realizacją 

tego zadania m.in.: na finansowanie szkoleń dla rodzin zastępczych, na podnoszenie 

kwalifikacji dla asystentów rodziny, jak również współfinansowanie pobytu dziecka  

w rodzinach zastępczych, rodzinnym domu dziecka, placówce  opiekuńczo- wychowawczej 

lub interwencyjnym ośrodku preadopcyjnym (10 %kosztów  w I roku, 50% w III roku  

i następnych latach pobytu dziecka. Z  tego co wiadomo na chwilę obecną za tymi 

obowiązkami nie idą środki finansowe, będzie to finansowane z budżetu gminy. Zgodnie z 

art. 10 ust.1 cytowanej ustawy pracę z rodziną organizuje gmina lub podmiot,  któremu  

gmina zleciła  realizację tego zadania. Rada Gminy jako organ właściwy do zlecenia tego 

zadania Możejce zlecić ośrodkowi pomocy społecznej. Analizując zakres zadań nałożonych  

na Gminę oraz ich specyfikę uzasadnione jest powierzenie realizacji tego zadania 

Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Łęce Opatowskiej. Jako podmiotowi  do tego 

najbardziej przygotowanemu, znającemu złożoność problemu, sytuację rodzin na terenie 

Gminy  ale i posiadającemu odpowiednią znajomość tematu jak i przepisów prawa 

rodzinnego i opiekuńczego.     

 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVIII/105/2012 w sprawie 
wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania administracji publicznej  
w zakresie wspierania rodzin. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy podziękował mediom za udział w posiedzeniu  
i poprosił na przyszłość jeżeli pojawią się w mediach jakieś nieścisłości aby były jak 
najszybciej prostowane.  
 
Następnie o godz. 13.05 ogłoszono 10-cio minutową przerwę  
Po przerwie wznowiono obrady. Radna Kosmala po przerwie nie uczestniczyła w dalszym 
posiedzeniu sesji z powodu ważnych spraw osobistych.  
 
Idąc dalej, Przewodniczący Rady Gminy zabrał głos i powiedział, iż Przewodniczący 
poszczególnych komisji dostarczyli plany pracy. Plan pracy Rady Gminy był również 



uzgadniany z Przewodniczącymi komisji stałych. Plan ten jest otwarty i zgodnie z sugestiami 
radnych może być w każdej chwili poszerzony.  
    
Ad. 7. Przyjęcie apelu w sprawie poparcia dla stanowiska Rady Powiatu Kępińskiego 
zawartego w oświadczeniu nr XVII/117/2012 z dnia 07 lutego 2012 r.  

Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, iż batalia o drogę obwodnicy Kępna przy drodze nr 
11 trwa od bardzo dawna. W ostatnim czasie Rada Powiatu Kępińskiego z 7 lutego br. 
wydała oświadczenie w sprawie realizacji inwestycji drogowej pn. obwodnica Kępna w ciągu 
drogi S11 to dotyczy tego, iż trwa budowa drogi S8 od strony Sycowa w kierunku 
Walichnowy dokładnie tzw. obwodnica Kępna. Niezbędne wydaje się aby połączyć te dwie 
drogi S11 i S8 na węźle w Kępnie. Jeśli nie uda się tego zrobić w tym momencie to będzie 
problem z połączeniem tych dwóch zjazdów jeden drogi S8 drugi S11. Oświadczenie Rady 
Powiatu dokładnie opisuje stan rzeczy. Na ostatnim spotkaniu z Panem Starostą ustalono że 
jeśli rady gmin których dotyczy obwodnica Kępna będą chciały poprzeć to oświadczenie to 
niech podejmą odpowiednie kroki wydając tak jak w naszym przypadku jest to apel 
popierający dążenia Rady Powiatu co ma wesprzeć rozpoczęcie budowy obwodnicy. Naszą 
Gminę to również dotyczy bo mieszkańcy jak najbardziej będą korzystać z tych dróg. Jeśli 
Rada uzna, iż ten apel jest słuszny i właściwy proszę o podjęcie.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Powiatowy Czesław Kokot, który zwrócił się w imieniu Rady 
Powiatu Kępińskiego i Starosty z prośbą o poparcie stanowiska Rady Powiatu w sprawie 
budowy obwodnicy S11. W 1992 r. inwestycja ta została przyjęta do planu wojewódzkiego  
w tym roku mija 20 lat jak obwodnica S11 omijająca Kępno miała być budowana. Jest to tzw. 
paradoks planistyczny, że przy realizacji tak potężnej inwestycji jak budowa drogi S8 nie 
pomyślano o tym żeby zrobić przy tym zjazdów do i połączyć z S11na tzw. węźle Kępno 1. 
Jest to naprawdę wielki paradoks planistyczny ktoś popełnił błąd. W tej chwili budowa drogi 
S8 jest podzielona na 3 odcinki: Syców-Kępno, Kępno-Wieruszów, Wieruszów-Walichnowy. 
Pierwszy odcinek Syców-Kępno oszacowany jest na koszt około 225 mln. zł myśląc  
o budowie obwodnicy S11 to wyniosłoby to około 300 mln. zł. Przy takich kosztach aż się 
prosi aby GDDiA czy Ministerstwo Gospodarki podjęło pozytywną decyzję dot. budowy.  
W tej sytuacji gdyby wybudowano węzeł 1 on jest planowany w Myjomicach ze zjazdami ale 
bez połączenia z S 11, byłyby to zjazdy do nikąd. Cały ruch transportu ciężkich samochodów 
jak przepycha się ulicami Kępna  tak dalej by się przepychał. Stąd Rada Powiatu podjęła 
takie stanowisko ponieważ ta inwestycja jest bardzo konieczna.  

Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, iż popiera w pełni zdanie Radnego 
Powiatowego Czesława Kokota. Sam uczestniczył w wielu spotkaniach dot. budowy 
obwodnicy Kępna ponieważ jedną z propozycji była budowa obwodnicy zaczynająca się za 
torami przed Słupią. Obwodnica Kępna jest bardzo potrzebna stąd wystosowano apel w 
sprawie poparcia stanowiska Rady Powiatu Kępińskiego. 

Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarczej, Pan Grzegorz Adamski,  
który w pełni zaaprobował w/w Apel.        

Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt apelu. 

Po odczytaniu projektu Apelu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami „za” przyjęła apel w sprawie poparcia dla 
stanowiska Rady Powiatu Kępińskiego zawartego w oświadczeniu nr XVII/117/2012  
z dnia 07 lutego 2012 r.  
   
 



 Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych 

Jako pierwszy głos zabrał, Radny Adamski, który złożył dwie interpelacje: 

- pierwsza dotyczyła prośby o ocenę stanu technicznego drogi gminnej na ulicy Szpot i 
dokonanie remontu tej ulicy. W ostatnim czasie ta droga jest w fatalnym stanie zaczyna się 
rozchodzić. Poprosił o interwencję w tej sprawie. 

- druga dotyczyła zapytania o koszt spotkania noworocznego oraz pozostałych imprez 
organizowanych w miesiącu styczniu zarówno w placówkach finansowanych z budżetu 
Gminy. Z jakich paragrafów i działów było to wydatkowane.  

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich sesjach 

Z powodu braku interpelacji nie było żadnych odpowiedzi na interpelacje.  

Ad. 10. Wolne głosy i wnioski 

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który poinformował że ustalony plan 
pracy Rady Gminy na 2012 rok jest otwarty i do dyspozycji radnych jak i mieszkańców 
Gminy, którzy mogą wprowadzić pewne nowe kwestie, które przynosi nam codzienne życie. 

Następnie spytał w kontekście budowanej drogi S8, biorąc pod uwagę drogę - kierunek od 
Wrocławia wszystkie istniejące żwirownie są wypróżniane. Wiadomo, że właścicielom 
żwirowni przynosi to wielkie korzyści jak to będzie wyglądało w przypadku dróg gminnych 
czy na terenie naszej gminy są już w tym kierunku prowadzone jakieś działania. Można 
zauważyć przy S11 za Chanulinem prowadzone są już prace są wycinane drzewa gdzie ta 
S8 poleci, niedługo będą robione podłoża a co się z tym wiąże nasze drogi gminne ucierpią 
tak jak Radny Adamski wspomniał w przypadku ulicy Szpot sama z siebie się tak droga nie 
zniszczyła. 

Wójt Gminy odpowiedział, iż oficjalnych odkrywek żwiru na terenie naszej Gminy nie ma. 
Żeby czerpać żwir musi być zgoda odpowiednich instytucji. Jeśli występują żwirownie na 
naszym terenie to nielegalne. W Urzędzie Gminy nikt nie zgłaszał takiego rodzaju 
działalności. Wykonawca tej drogi jeśli będzie szukał żwirowni to musi podpisać stosowną 
umowę, raczej z nielegalną żwirownią nie będzie takiej możliwości. Ilości żwiru potrzebnego 
do budowy tej drogi będą olbrzymie w milionach ton. Dla wykonawców drogi na pewno 
bardzo istotną sprawą jest aby żwirownia była w jak najbliższym miejscu budowy.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy spytał jak funkcjonowały świetlice w ferie zimowe? 

 Odpowiedzi udzieliła Kierownik GOPS-u, która powiedziała, iż na terenie naszej Gminy 
funkcjonują cztery świetlice w Łęce Opatowskiej, Siemianicach, Opatowie i Trzebieniu. 
Świetlice były czynne od godziny 10-14. 

W Łęce Opatowskiej były organizowane konkursy, zabawy powstało koło kulinarne, był 
zorganizowany wyjazd do kina do Wrocławia oraz zwiedzanie miasta Wrocław. 

W Opatowie były również organizowane zajęcia plastyczne, gry,konkursy, powstało koło 
teatralne, odbywały się również zajęcia na Sali sportowej które cieszyły się dużym 
zainteresowaniem.    

W Siemianicach były zorganizowane również zajęcia sportowe, gry, zabawy, biwak do 
Ośrodka w Laskach. W czasie biwaku był wyjazd na basen do Ostrzeszowa, na kręgielnie 
oraz na sanki do Kobylej Góry. 



W Trzebieniu oprócz zajęć plastycznych, gier, zabaw był zorganizowany wyjazd do 
Wrocławia na spektakl „Piękna i bestia”, w ramach tego spektaklu było spotkanie z aktorami. 
Dzieci zwiedzały Muzeum Narodowe oraz Panoramę Racławicką. Zorganizowano również 
wyjazd na kręgielnie, powstało także koło kulinarne. 

Jeśli tylko dzieci miały ochotę mogły sobie zorganizować czas, było ich czym przyciągnąć. 
Ogółem średnio uczestniczyło w zajęciach około 20-30 dzieci w każdej świetlicy. Pani 
Kierownik zwróciła uwagę na fakt, że bardzo ważne jest to że te świetlice funkcjonują. Tak 
jak wynika to z naszych programów zajęcia na świetlicach są formą pozytywnego 
zagospodarowania wolnego czasu  odciągnięcia dzieci od złych nawyków. Rodzice powinni 
zezwalać dzieciom na uczęszczanie na zajęcia w tych świetlicach ponieważ lepiej jest jak to 
dziecko przyjdzie np. narysuje jakiś rysunek na konkurs aniżeli cały dzień przesiedzi przed 
komputerem. 

Pani Kierownik podsumowała, że zajęcia zorganizowane w  świetlicach środowiskowych w 
czasie ferii na pewno były ciekawe, interesujące i sprawiały dzieciom radość. 

Idąc dalej, Przewodniczący Rady Gminy spytał jak wyglądały zajęcia na salach 
gimnastycznych w czasie ferii? 

Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Promocji, Kultury i Sportu Pan Mariusz Chocaj, który 
powiedział, iż zajęcia na salach gimnastycznych odbywały się bez zmian.        

Jako kolejny głos zabrał Sołtys wsi Łęka Opatowska Dariusz Gąszczak, który zaapelował do 
członka Zarządu Powiatu Czesława Kokota odnośnie fatalnego stanu drogi Brukowej. 

Pan Wójt odpowiedział, iż były już przeprowadzone oględziny tego odcinka drogi. Mamy 
nadzieję że któryś z zarządców dróg naprawi tą drogę.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zaapelował aby rozpocząć łatanie dziur na drogach 
gminnych po okresie zimowym.    

Jako kolejny zabrał głos Radny Skotnik, który spytał kiedy planowane jest wykonanie 
kanalizacji w Siemianicach, ponieważ ma pytania od osób nowobudujących domy oraz 
zgłosił załamanie chodnika od szkoły do Granic. 

Pan Wójt udzielił odpowiedzi, powiedział iż perspektywa finansowania to jest 2014-2020 to 
jest ten przedział w którym będzie wykonanie kanalizacji w Siemianicach. Osoby chcące 
budować dom to na chwilę obecną budują szambo lub własną przydomową oczyszczalnie 
budowaną zgodnie z obowiązującym prawem. 

W kwestii chodnika zwrócimy się z pismem do Dyrekcji Dróg i Autostrad do Pana Mrugały. 

Jako kolejny głos zabrał Radny Jóźwiakowski, który spytał o Dni Gminy nie uczestniczył w  
ostatnim posiedzeniu komisji ale wcześniej wspólnie było ustalone że w/w imprezy nie 
będzie teraz słyszy że impreza Dni Gminy będzie, jaka jest ostateczna decyzja.  

Wójt Gminy odpowiedział, iż na ostatnim posiedzeniu wspólnym Komisji Planowania i 
Budżetu oraz Komisji Oświaty, Kultury i Sportu po szczegółowych analizach ustalono, że 
jednak tą imprezę zrobimy, zostawimy. Jest to forma promocji naszej Gminy jedyna  impreza 
wspólna w roku w gminie. Ponadto wiele stowarzyszeń wystawiło swoje stoiska z produktami  
różnego rodzaju. Dzięki temu stowarzyszenia  uzyskały określone dochody, które 
przekroczyły znacznie poniesione wydatki. 



Idąc  dalej głos zabrała Przewodnicząca Komisji Planowania i Budżetu Ewa Kosińska, która 
przedstawiła pozytywną opinię z ostatniego posiedzenia wspólnego Komisji Planowania i 
Budżetu oraz Komisji Oświaty w sprawie organizacji imprezy „Dni Gminy”, która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie głos zabrał Radny Adamski, który spytał czy przyszła opinia z RIO w sprawie 
budżetu Gminy na 2012r. oraz czemu po ostatnich dużych opadach śniegu odśnieżono ulicę 
Szpot dopiero o godz. 12-ej dlaczego tak późno?  

Wójt Gminy odpowiedział, odnośnie  opinii RIO niedawno ta opinia przyszła na następnej 
sesji będzie temat poruszany. 

W kwestii odśnieżania –Firma musi otrzymać sygnał, informację . Jest coś takiego jak Plan 
odśnieżania i po kolei są podane drogi według odpowiedniej kolejności. 

Następnie Radna Kosińska spytała czy znany jest termin dokończenia drogi nr 11 Łęka 
Opatowska – Opatów.  

Wójt Gminy odpowiedział, iż odłożono to na ten rok ma tam być zrobiony zjazd tak jak  
w Kępnie ul. Kwiatowa. 

Idąc dalej głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który spytał w kontekście opatowskich 
górek. 

Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska Pan Jerczyński, który powiedział, iż w Biadaszkach Ochotnicza Straż Pożarna  
w czynie społecznym posprzątała teren, wycieli drzewa i można by tutaj w Opatowie również  
w czynie społecznym coś takiego wykonać.     

Ad.11. Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Gminy. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis o godz. 14:14 
zamknął obrady XVIII sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

      

Protokółowała:               Przewodniczący Rady  

/-/ Renata Woźnica              /-/ Adam Kopis 


